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Školné na univerzitách neohrozí chudé studenty
Je o tom přesvědčen rektor UK Ivan Wilhelm. Naopak, školy by podle něj mohly vyplácet sociální stipendia.
Vysokoškoláci se údajně investici do vzdělání nebrání.
BRNO 17. června (ČTK) - Pokud bude na českých univerzitách zavedeno školné, studenti ze sociálně slabších rodin na
něm podle předsedy České konference rektorů Ivana Wilhelma neprodělají. "Kromě snížení nebo prominutí poplatku
za studium by jim školy uměly vyplácet sociální stipendia," řekl dnes Wilhelm před zahájením dvoudenního zasedání
České konference rektorů v Brně. Sociálně slabší studenti by tak podle Wilhelma měli pro studium lepší podmínky než
je tomu v současnosti.
Zatímco školné je problém politický, studenti mají v této otázce vesměs jasno, míní Wilhelm, rektor pražské Univerzity
Karlovy. "Jsem překvapen, že valná většina studentů je s tím nikoli smířena, ale chápe to jako samozřejmou věc," řekl.
Vysokoškoláci se údajně investici do vzdělání nebrání. Školné by nepokrývalo všechny náklady na vzdělání, bylo by jen
příspěvkem a motivačním faktorem pro studenty, vysvětlil rektor.
Úvahy o investici do vzdělání by podle šéfa nejstarší české univerzity studenty přiměly k zodpovědnému výběru školy
a studijního oboru. "Dobře by si rozmysleli, na co budou platit, zda mají skutečně zájem o vybraný obor, zda si jsou jisti,
že obor jim přinese favorizaci v životě," míní Wilhelm.
Pro samotné vysoké školy by poplatky za studium neznamenaly výrazné posílení rozpočtů. Rektor míní, že při stávajícím
počtu posluchačů by školné univerzitám ve skutečnosti přineslo jen něco přes jednu miliardu korun. "To je asi jedna
sedmnáctina z toho, co školy dostávají dnes," poznamenal. V novele školského zákona, která se zavedením školného
počítá, jsou podle Wilhelma jiné možnosti, na nichž by akademická půda mohla profitovat. Příkladem jsou podle něj
určité daňové výhody a daňové prázdniny.
Příjmy ze školného by však mohly posloužit k tolik potřebné modernizaci vysokého školství, míní rektor. Je přesvědčen,
že zavedení zpoplatněného studia se Česko nevyhne.
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